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Doelstelling Rekenkamer 

De doelstelling van de rekenkamer van de gemeente De Ronde Venen  is
vergelijkbaar met die van een nationale rekenkamer, maar dan gericht op de
controle en verbetering van de beleidsmatige verantwoording binnen de
gemeente.

Het belangrijkste doel is om te waarborgen dat gemeentelijke middelen op een efficiënte, effectieve en 
rechtmatige manier worden besteed en dat het gemeentebestuur goed verantwoording aflegt over de
besteding van belastinggeld.

Bevordering van de efficiëntie en effectiviteit:
De rekenkamer onderzoekt of gemeentelijke 
projecten en beleid daadwerkelijk de gewenste 
resultaten opleveren en of er ruimte is voor
       verbetering in de manier waarop de
           gemeente haar middelen inzet.

Advies en aanbevelingen:
Na het uitvoeren van onderzoeken doet de
rekenkamer aanbevelingen aan het gemeente-
bestuur over hoe de werking van de gemeente 

kan worden verbeterd,
bijvoorbeeld op het gebied 
van financieel beheer of 
beleidseffectiviteit.

Verantwoording aan de gemeenteraad:
De rekenkamer helpt de gemeenteraad om de 
rechtmatigheid en doelmatigheid van het
gemeentelijke beleid en de uitvoering ervan te 

beoordelen. De gemeenteraad 
kan op basis van de rapporten en 
aanbevelingen van de reken-
kamer beslissingen nemen over 
het gemeentelijk beleid.

Onafhankelijke onderzoeken:
De rekenkamer voert onafhankelijke onder-
zoeken uit naar het gemeentelijk beleid en de 
uitvoering daarvan. Dit betreft vaak evaluatie
                        van beleid en programma’s,
                           projecten of specifieke uitgaven.

De specifieke doelstellingen van onze rekenkamer zijn onder andere:
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Onafhankelijk en betrokken

De rekenkamer De Ronde Venen 
gaat uit van autonomie in
betrokkenheid. De rekenkamer wil 
bijdragen aan de kwaliteit van
besluitvorming in De Ronde Venen 
en de raad ondersteunen.

De rekenkamer kan de
gemeenteraad gevraagd
en ongevraagd
adviseren, waaronder
met onderzoeks-
rapporten, quickscans,
verkenningen en
raadsbrieven.

Doelstelling en werk-
wijze van de rekenkamer

De rekenkamer is door de raad 
ingesteld. De afspraken rondom 
benoeming, werkwijze en onder-
zoekselectie zijn vastgelegd in 
de Verordening gemeentelijke 
rekenkamer De Ronde Venen 
2023.

De rekenkamer doet onderzoek 
naar de doelmatigheid, doel-
treffendheid en de rechtmatig-
heid van het door het gemeente-
bestuur gevoerde bestuur. Een 
door de rekenkamer ingesteld
     onderzoek naar de recht-
               matigheid van het
                 gevoerde bestuur bevat
                geen controle van de
              jaarrekening. De reken-
         kamer kan de raad gevraagd
                    en ongevraagd
                           adviseren.

Doorwerking van rapportages is daarbij een belangrijk element. Wanneer de RK kwalitatief goede rapporten 
oplevert, die vervolgens niet bij de verdere besluitvorming betrokken worden, dan is er sprake van gebrek-
kige effectiviteit. Vandaar dat de RK op zoek is naar methodes van onderzoek waarmee de doorwerking 
van onderzoeken kan worden bevorderd. Dat doet ze onder andere door te luisteren naar de wensen van de 
raad en aansluiting te zoeken bij de gemeentelijke organisatie. Dat is niet altijd eenvoudig, zo blijkt ook bij 
andere rekenkamers. Het vinden van een balans tussen het zoeken naar aansluiting en het behouden van 
de onafhankelijke positie vraagt een alerte houding gedurende het onderzoek. Daarnaast is de rekenkamer 
niet zozeer op zoek naar het oordeel “dit is goed of fout”, maar vooral naar “waar zijn de dilemma’s en knel-
punten in de uitvoering van het beleid?” Op deze wijze wil de RK bijdragen aan een lerende organisatie.

Een voorbeeld daarvan is het onderzoek subsidiebeleid, waarbij de uitkomsten en aanbevelingen van dit 
onderzoek zijn betrokken bij het opstellen van het beleid. De rekenkamer vindt het fijn dat haar resultaten 
op deze wijze geschikt worden geacht en gebruikt worden als onderdeel van het nieuwe beleid.

De rekenkamer richt haar onderzoek op die beleidsterreinen en op die aspecten van de bedrijfsvoering van 
de gemeente waar zij risico’s voor de doeltreffendheid, doelmatigheid en rechtmatigheid (taakstelling
conform de wet) ziet en waar de meerwaarde van rekenkameronderzoek het grootst is.

De definiëring van beide begrippen is conform de omschrijving die de Algemene Rekenkamer hanteert, 
zoals vastgelegd in de Handreiking meten van doelmatigheid. De controle op de rechtmatigheid van de jaar-
rekening is voorbehouden aan de accountant.

Doorwerking van doelen in beleidspraktijk
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Relatie met de raad 

De relatie met de raad is belangrijk, omdat we graag ideeën en wensen voor
nieuw onderzoek ophalen bij de raad. Hierbij houden we rekening met de
onafhankelijke keuze voor onderzoeksonderwerpen, zoals de wet en de verordening voorschrijven.

Zo hebben we in de lente van 2024 een aantal bijeenkomsten georganiseerd, waarbij we alle fracties
hebben uitgenodigd om met ons in gesprek te gaan om deze wensen te delen met ons. Hieruit hebben we 
een groslijst samen gesteld. Naar aanleiding hiervan hebben we het onderzoek Inburgering gestart.

 Onderzoek Afval

In 2024 hebben we ook onderzoek gedaan naar Afvalbeleid en zijn we een onderzoek gestart naar
Inburgering. Bij de keuze van het onderzoek naar Afval hebben we rekening gehouden met onder meer de 
volgende uitgangspunten: het onderzoek moet toegevoegde waarde bieden en een onderwerp hebben dat 
niet recent eerder is onderzocht.

Het onderzoeksonderwerp Afval leeft: De inzameling van huishoudelijk afval is één van de meest zichtbare 
vormen van gemeentelijke dienstverlening van De Ronde Venen. Ook in de raad is het een belangwekkend 
onderwerp omdat het beleidsterrein inwoners raakt (via de afvalstoffenheffing en de directe dienst-
verlening). Rondom de gemeenteraadsverkiezingen in 2022 was afval een belangrijk politiek thema.

De zichtbaarheid van de dienstverlening en de onlangs veranderende grondslag van de afvalstoffenheffing 
was de aanleiding om een rekenkameronderzoek uit te voeren naar de kaderstellende en controlerende rol 
van de gemeenteraad bij het afvalbeleid. Belangrijke vraag hierbij was in hoeverre de raad voldoende op het 
afvalbeleid stuurt en daarbij adequaat controleert op financiën, uitvoering, beleidsdoelen en planning.

De rekenkamer wilde weten op welke wijze de gemeenteraad zijn rol vervult en kan vervullen bij het
scheppen van de kaders voor een eerlijk en eenvoudig afval- en grondstoffenbeleid dat tegelijkertijd
bijdraagt aan de doelstelling om 75% afvalscheiding realiseren. Ook wilde de RK weten hoe de raad in het 
gemeentelijke afvalbeleid kan sturen en controleren. De centrale onderzoeksvraag die de RK heeft
geformuleerd is: “Wordt de gemeenteraad voldoende in staat gesteld om adequaat op het afvalbeleid te 
sturen en te controleren op financiën, uitvoering, beleidsdoelen en planning?” 

U kunt de resultaten via bijgaande link lezen: Raadsvoorstel Rekenkameronderzoek afvalbeheer De Ronde 
Venen Gemeente De Ronde Venen.
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Doorontwikkeling rekenkamer

Naast onze hoofdtaak, het doen van onderzoek, is in 2024 ook de nodige tijd, energie en aandacht besteed 
aan diverse verbetertrajecten die nodig zijn om aan de relevante wet- en regelgeving te voldoen en de 
bedrijfsvoering van de rekenkamer te verbeteren. We zijn trots op de stappen die we hebben gezet om de 
rekenkamer door te ontwikkelen.

Zo hebben we veel aandacht besteed aan de missie en visie van de rekenkamer. Die doorontwikkeling is 
nodig om ervoor te zorgen dat de kwaliteit van onze onderzoeken blijft meegroeien met de complexiteit van 
de maatschappelijke uitdagingen, de doorwerking gelijke tred houdt met de essentie van de aanbevelingen 
en de rekenkamer zichzelf ook houdt aan de eisen van rechtmatigheid, doeltreffendheid en doelmatigheid 
waar we anderen aan toetsen. Deze doorontwikkeling vergt veel inzet van de rekenkamer en van de leden 
van de griffie. Hierdoor is de doorlooptijd van de onderzoeken vergroot en is het budget beter benut. We zijn 
dus ook dankbaar dat het gelukt is om in 2024 samen weer zo veel werk te verzetten.

Ik hoop dat u met ons vindt dat we daarmee onze opdracht weer hebben waargemaakt: onafhankelijk
                                   onderzoek voor De Ronde Venen en de dorpen en gemeenschappen die hierbij horen, met
                       het doel bij te dragen aan het versterken van de lokale democratie en de kwaliteit van het
                                      gemeentebestuur. Daarvoor danken we ook de medewerkers van de griffie en iedereen
                                        met wie we hebben samengewerkt.

Cursussen en opleidingen

Voor de doorontwikkeling hebben de leden van de RK ook verschillende cursussen en opleidingen gedaan
bij universiteiten en opleidingsinstituten als de NVVR, de Nederlandse Vereniging van Rekenkamers.
Voorbeelden hiervan zijn cursussen CHATGPT, een opleiding Real Estate.

Onderzoek Bijstand

In 2024 is het onderzoek naar Bijstand afgerond. 
Na een ambtelijke en bestuurlijke check hebben 
we het onderzoek aangeboden aan de commissie 
en de raad: Raadsvoorstel Rapport Rekenkamer 
DRV - Duurzame uitstroom uit de bijstand
Gemeente De Ronde Venen.

Onderzoek Inburgering

Tenslotte zijn we in de loop van 2024 op basis van 
de inventarisatie van de wensen bij de raad een 
extra onderzoek gestart. Dit onderzoeksonder-
werp Inburgering is gekozen na de inventarisatie 
bij de fracties in de lente, waar elke fractie om 
aandacht voor dit onderwerp vroeg.
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WAT GAAN WE DOEN WAT GAAN WE DOEN 
IN IN 20252025??
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Uitvoeren onderzoek Inburgering

In 2025 gaan we het onderzoek over Inburgering uitvoeren en afronden.
Het doel van dit onderzoek is het inzichtelijk krijgen welk beleid de
gemeente DRV heeft ten aanzien van de opvang en inburgering van
statushouders en of dit beleid doeltreffend en doelmatig wordt
uitgevoerd.

De focus ligt op het beleid dat voortvloeit uit de wettelijke taken van de gemeente in het kader van de
Huisvestingswet 2014, de Wet inburgering 2021 en de Participatiewet.

Dit onderzoek wil derhalve inzicht bieden in:

Het beleid van de gemeente 
(omtrent opvang en integratie)

De maatregelen die de gemeente 
en partnerorganisaties inzetten

De werkwijzen die
daarbij worden gehanteerd De resultaten van die inzet De wijze waarop de raad is 

betrokken

Nieuw onderzoek uit groslijst

Tevens starten we een nieuw onderzoek, waarvoor we ons laten inspireren uit de 
groslijst van onderwerpen zoals die met de fracties zijn besproken. 

Tenslotte zoeken we de samenwerking op met andere rekenkamers en bekijken 
we de mogelijkheid om gezamenlijk onderzoek te doen. Zo is er de mogelijkheid 
een gezamenlijk onderzoek te doen met andere gemeenten naar onderbesteding.
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Nb. De bedragen worden jaarlijks bij de begroting geïndexeerd.

*De vergoedingen van de rekenkamerleden en de voorzitter
worden jaarlijks, conform de verordening, geïndexeerd met
hetzelfde bedrag als de vergoeding voor raadsleden. Dat bedrag 
is te laat bekend om bij de begroting me te nemen.

De rekenkamer verzoekt de griffie deze aanpassing bij de eerste
bestuursrapportage te verwerken. De budgetten worden
verhoogd met 7,3% en aangepast naar respectievelijk 6.868 en 
4.752 euro.

Vergoeding leden RKC

Presentiegelden com.
reis/verblijf 

Overige goederen en diensten 

WKR overig 
Licenties en 

abonnementen 

Contributies en 
lidmaatschappen 

begroting: 
werkelijk:
verschil:
2025:

€6.400 
€6.324

€76
€6.400

begroting: 
werkelijk:
verschil:
2025:

€44.000 
€37.687

€6.313
€45.540

€520 
€425

€95
€520

begroting: 
werkelijk:
verschil:
2025:

begroting: 
werkelijk:
verschil:
2024:

€0 
€4.428

-/- €4.428
€3.820

begroting: 
werkelijk:
verschil:
2024:

€0 
€0
€0
--

begroting: 
werkelijk:
verschil:
2024:

€0 
€136

-/- €136
€0

Financiën

Totalen over 2024
€50.920
€49.000

€1.920

Begroot:
Werkelijk:

Resterend:

 

*

 

*
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Met dit jaarplan zet de rekenkamer zich in om haar taak van onafhankelijk toezicht en verantwoording 
met zorg en precisie uit te voeren. Wij zullen ons blijven richten op het bevorderen van transparantie, het 
versterken van de effectiviteit en de efficiency van het gemeentelijk beleid. Door gedegen onderzoeken en 
constructieve aanbevelingen dragen wij bij aan het vertrouwen van de gemeenteraad en de inwoners in de 
goede besteding van publieke middelen.

In 2025 blijven wij ons inzetten voor een open en transparante samenwerking met de gemeenteraad, het 
college van burgemeester en wethouders en andere betrokkenen. Alleen door gezamenlijk te werken aan 
het verbeteren van de gemeentelijke organisatie, kunnen we ervoor zorgen dat de middelen van de
gemeente optimaal bijdragen aan het welzijn van onze inwoners.

Wij kijken ernaar uit om in 2025 wederom een waardevolle bijdrage te leveren aan goed en verantwoord 
bestuur binnen onze gemeente De Ronde Venen.
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